

December 2023

CSTM Membership Renewal:

[Membership renewal](#) time has begun. Individual, institutional, student and retired memberships are available. In addition, membership gets you a discount to the conference. Note: there will be a combined membership renewal/conference registration option for CSTM 2024 in Saskatoon.

Opening positions on the Board of Directors:

The CSTM will open nominations for the positions for the Director at Large, and Central Director positions in early January 2024. For your information, there will be a motion presented at the 2024 Annual General Meeting to extend the term lengths for the executive committee board positions, therefore the call for nominations for Vice President will be deferred pending the outcome of voting on this proposed bylaw change in May.

We encourage you to take the time now to consider if you or someone you know might be interested in taking on a more active role in the CSTM by participating as a Board member. For more information, see [CSTM Board of Directors](#).

CSTM 2024 Conference Information

We hope you will join us in 2024 for the [CSTM Annual Conference in Saskatoon](#). Based on attendee feedback, we have changed the program format reducing the number of concurrent streams from 3 sessions to 2 sessions. This will allow us to focus our resources on session quality and better provision of food at the morning breaks while still providing an engaging and diverse scientific program for attendees

The conference Registration opens January 15, 2024
Early Bird Registration Deadline is April 30, 2024

The Abstract Submissions open January 15, 2024 and the deadline will be March 21, 2024 ([See guidelines](#))

CSTM Virtual Education Day

The fall event on November 1, 2023, hosted nearly 200 attendees and featured talks about blood in forensics, crime, and rural postpartum hemorrhage. Presented with live translation, the event brought both English and French-speaking attendees together for some engaging discussions with the presenters during the Q&A periods. Keep an eye on the "[education - webinars](#)" page, in the members-only portal, for the event recording, and mark your calendars now for the 2024 virtual education days on: February 14th, July 17th, and October 30th.

Are you interested in helping make the virtual education days happen? The CSTM Education Subcommittee is looking for more volunteers - fill out a [volunteer application form](#) found in the members section of the webpage or email webmaster@transfusion.ca today!

World podcast from ISBT: [Episode 8 is now available!](#)

In this episode, Rachel Moss interviews Dr Naomi Rahimi-Levene who is Director of blood bank and senior Haematologist at the Shamir Medical Center in Tel Aviv about the process of implementing a Transfusion Practitioner and about the outcomes to date.

Save the date for Upcoming events:

[LEARN webinar series: Science: Current research](#), 5 December, Virtual
[American Society of Hematology Annual Meeting](#), 9-12 December, San Diego

Check it out: The [CSTM Careers page](#) for any current job postings. Interested in posting a job? Contact the webmaster

Recent blogs: Check out the [latest blog](#) for a look back at your CSTM's 2023

Décembre 2023

Renouvellement de l'adhésion SCMT:

C'est l'heure du [renouvellement de l'adhésion](#). Des adhésions de type individuelles, institutionnelles, étudiantes et retraitées sont disponibles. De plus, l'adhésion vous permet d'obtenir un rabais pour la conférence et il y aura une option combinée de renouvellement d'adhésion et d'inscription à la conférence pour la SCMT 2024 à Saskatoon.

Postes disponibles sur le conseil d'administration de la SCMT:

La SCMT ouvrira les mises en candidature pour les postes **d'administrateur général** et **d'administrateur central** au début de janvier 2024. Une motion sera présentée à l'assemblée générale annuelle de 2024 pour prolonger la durée du mandat des membres du comité exécutif. L'appel de candidatures pour le poste de vice-président sera reporté en attendant le résultat du vote sur ce projet de règlement en mai 2024. Nous vous encourageons à prendre le temps, dès maintenant, de réfléchir si vous ou quelqu'un que vous connaissez pourriez être intéressé à jouer un rôle plus actif au sein de la SCMT et participer à titre de membre du conseil d'administration. Pour plus d'information, consultez le site [Conseil administration de la SCMT](#).

Conférence de la SCMT 2024

Nous espérons que vous vous joindrez à nous en 2024 pour le [congrès annuel de la SCMT à Saskatoon](#). En se basant sur les commentaires des participants des années antérieures, nous avons modifié le format du programme en réduisant le nombre de présentations en simultanées qui passera de 3 à 2 sessions. Cela nous permettra de concentrer nos ressources sur la qualité des séances tout en offrant un programme scientifique attrayant et diversifié aux participants.

L'inscription à la conférence débute le 15 janvier 2024

La date limite d'inscription hâtive est le 30 avril 2024

La soumission de résumé scientifique débute le 15 janvier 2024 et la date limite est le 21 mars 2024 ([voir lignes directrices](#))

Journée éducative de la SCMT:

L'événement d'automne, qui s'est tenu le 1er novembre 2023, a accueilli près de 200 participants et a présenté des conférences sur le sang en médecine légale, en criminalité et dans l'hémorragie post-partum en milieu rural. Présenté avec une traduction en simultanée, l'événement a réuni des participants anglophones et francophones pour des discussions intéressantes avec les présentateurs pendant les périodes de questions-réponses. Gardez un œil sur la page ["education-webinaire"](#) dans le portail réservé aux membres, pour l'enregistrement de l'événement. Marquez dès maintenant vos calendriers pour les journées de formation virtuelles 2024 prévues aux dates suivantes: 14 février, 17 juillet et 30 octobre.



Vous êtes intéressé à contribuer à la réalisation des journées éducatives virtuelles? Le sous-comité d'éducation de la SCMT est à la recherche de bénévoles supplémentaires – remplissez [un formulaire de demande de bénévolat](#) qui se trouve dans la section des membres de la page Web ou envoyez un courriel au webmaster@transfusion.ca ?

Balado de l'ISBT: l'Épisode 8 est disponible!

Dans cet épisode, Rachel Moss s'entretient avec la Dre Naomi Rahimi-Levene qui est directrice de la banque de sang et hématologue senior au Shamir Medical Center à Tel Aviv sur le processus de mise en oeuvre d'un praticien de la transfusion et sur les résultats obtenus à ce jour.

Réservez la date des événements éducatifs suivants:

[LEARN webinar series: Science: Current research](#), 5 décembre, Virtuel
[American Society of Hematology Annual Meeting](#), 9-12 décembre, San Diego

Consultez la [page Carrières de la SCMT](#) pour toutes les offres d'emploi actuelles. Intéressé à afficher un emploi? Contactez le Webmestre!

Blogue récent: Consultez le [dernier blogue](#) pour un retour sur l'année 2023 de votre SCMT!